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Leto 2019 nam bo ostalo v lepem spominu kot leto častitljivih obletnic. Letos je minilo sto let 
od ustanovitve Univerze v Ljubljani in Tehnične fakultete kot predhodnice sedanje Fakultete za 
gradbeništvo in geodezijo. Praznovali smo tudi stoletnico ustanovitve Ljubljanske inženirske zbor-
nice, njeno tradicijo pa nadaljuje sedanja Inženirska zbornica Slovenije. V aprilu smo v Sloveniji 
organizirali Svetovni gradbeni forum z odmevno mednarodno udeležbo, na katerem je potekala 
razprava o temah, ki bodo v naslednjih desetletjih vplivale na razvoj gradbeništva: gradbeništvo v 
luči digitalnega razvoja, energija, kulturna dediščina, reforma izobraževanja na področju inženir- 
stva, informacijsko modeliranje stavb. Zaključki razprave s priporočili so bili objavljeni kot dodatek 
Agendi za cilje trajnostnega razvoja do leta 2030 z naslovom: Ljubljanska izjava o odpornosti 
stavb in infrastrukture 2019. Konec letošnjega leta zaključujemo tudi celovito prenovo spletne strani 
Gradbenega vestnika, ki smo jo izvedli z namenom vključitve našega glasila v mednarodne biblio- 
grafske baze, s čimer želimo povečati odmevnost objavljenih člankov. Prenovljena spletna stran 
bo gostovala na strežniku UL Fakultete za gradbeništvo in geodezije in bo predvidoma operativna 
na začetku prihodnjega leta.

Ob praznovanju častitljivih obletnic se bomo odhajajočega leta bolj spominjali z grenkobo, ki je 
posledica uveljavljanja nove gradbene zakonodaje. Prvo vprašanje, ki smo ga gradbeniki izpostavili 
v okviru delovanja Inženirske zbornice, je večja zastopanost gradbenikov v organih odločanja v zbor-
nici, ki je glede na številčnost sekcije gradbenikov nesorazmerno majhna. Vsi predlogi spremembe 
statuta sekcije gradbenikov so bili pri ostalih sekcijah zavrnjeni. Drugo vprašanje, ki je marsikaterega 
gradbenika pripeljala na rob eksistenčnega preživetja, pa je povezano z interpretacijo resornega 
ministrstva glede vodenja projektov za stavbe in opravljanja del nadzornih inženirjev. Vsaj kar zade-
va vodenja projektov, je pričakovati, da se bo problematika razrešila na način, kot ga je že predlaga-
la Inženirska zbornica, vseeno pa ostaja grenak priokus glede interpretacije resornega ministrstva, 
da se o vprašanju presoje prevladujoče stroke prepušča referentu pri obravnavi vloge za gradbeno 
dovoljenje, in ne naročniku in projektantu, ki s svojo strokovnostjo in odločitvami nosita tudi polno 
odgovornost. Vprašanje vloge gradbenikov znotraj Inženirske zbornice pa tudi še ni razrešeno. Na 
junijskem zboru sekcije gradbenikov je bila jasno izražena zahteva po razdružitvi gradbenikov z IZS, 
ki izhaja predvsem iz nezadovoljstva glede na odnose znotraj zbornice. Zastavljena samostojna pot 
za gradbenike nikakor ne bo lahka – vsekakor pa mora biti to skrajna možnost, če so predhodno 
res izčrpane vse možnosti za dosego kompromisnih rešitev delovanja v okviru sedanje zbornice. 
Pri tem je pomembno, da se o vseh aktivnostih tudi stalno informira članstvo, in tu je priložnost, 
da se izkoristi Gradbeni vestnik kot forum, na katerem bi se lahko odprto in strokovno razpravljalo 
o možnosti nadaljnjih razvojnih poti gradbenikov in gradbeništva v prihodnje.

V upanju, da nam prihajajoče leto 2020 ponudi več možnosti za dialog in ureditev statusa gradbe-
nikov in gradbeništva, kot nam pritiče, vam želim veliko poslovnih uspehov, predvsem pa zdravja, 
veselja in osebne sreče.

doc. dr. Andrej Kryžanowski
predsednik ZDGITS

Vsem bralcem, avtorjem in recenzentom Gradbenega vestnika želita

vesele božične praznike ter srečno in zdravo novo leto 2019

izdajateljski svet in uredništvo.


